Hong Kong Fire Services Department Written Examination for Registration as Fire Service Installation Contractors Class 3 香港消防處 第三級消防裝置承辦商註冊考試

Answer <u>ALL</u> questions <u>全部</u>作答。

Each question carries 10 marks 每題各佔十分。

1. In accordance with Regulation 4, Fire Service (Installation Contractors) Regulations, state the nature of works that can be conducted by respective classes of Registered FSI Contractors.

根據《消防(裝置承辦商)規例》第4條,試分別說明各級承辦商適合進行的工程類別。

2. In accordance with Regulation 4C, Fire Service (Installation Contractor) Regulations, describe the follow-up actions to be taken by the Registered FSI Contractor and the Director of Fire Services respectively subsequent to the change of the address of any workshop used by the contractor.

根據《消防(裝置承辦商)規例》第4C條,試分別說明註冊承辦商及消防處處長,因該承辦商所使用之任何工場地址更改而必須遵行的跟進工作。

- 3. (a) List out the basic tools/equipments required for a Class 3 registered FSI contractors?
 - (甲) 列出作為一名三級註冊消防裝置承辦商必須具備的基本工具及裝備。
 - (b) What particulars should be included in the label of portable fire extinguisher after maintenance?
 - (乙) 那種資料須記錄在手提滅火筒保養標簽內?

Past paper (June 2004) 過往試題 (2004 年 6 月)

- 4. (a) In accordance with Regulation 8, Fire Service (Installation and Equipment) Regulations, what are the duties of owners of fire service installations or equipment?
 - (甲) 根據《消防(裝置及設備)規例》第8條,消防裝置或設備的擁有人的責任是什麼?
 - (b) In accordance with Regulation 2, Fire Service (Installation Contractors) Regulations, define "portable equipment".
 - (乙) 根據《消防(裝置承辦商)規例》第2條,試解釋「手提設備」。
- 5. In accordance with Reg. 9, Fire Service (Installations and Equipment) Regulations,

根據《消防(裝置及設備)規例》第9條,

- (a) state the provisions governing the issue of certificates i.e. FS 251 by registered contractors;
- (甲) 試述承辦商發出證書即 FS251 的規則?
- (b) list out the information to be included in the certificate of fire service installation or equipment?
- (乙) 消防裝置及設備證書內須列明什麼資料?
- 6. In accordance with Regulation 11(1), Fire Service (Installation Contractors) Regulations, what are the powers of the disciplinary board?

根據《消防(裝置承辦商)規例》第11(1)條,紀律委員會具有什麼權力?

- 7. (a) State what types of fire can the following fire extinguishers be used.
 - (i) carbon dioxide type extinguisher;
 - (ii) dry powder type extinguisher.
 - (甲) 請列出下列滅火筒可用於撲滅的火警類別,
 - (i) 二氧化碳滅火筒
 - (ii) 乾粉滅火筒
 - (b) In accordance with Regulation 3, Fire Service (Installations and Equipment) Regulations, state who is authorized to approve portable equipment for sale or supply in Hong Kong.
 - (乙) 根據《消防(裝置及設備)規例》第3條,說明誰人可在香港審批「手提設備」 作售賣或供應用途。
 - (c) In accordance with Regulation 6A(1), Fire Service (Installation Contractors) Regulations, state the restrictions governing class 3 registered FSI Contractors if they were unable to perform their duties due to illness or absence from Hong Kong.
 - (丙) 根據《消防(裝置承辦商)規例》第6A(1)條,試說明三級註冊消防承辦商,在 因病或因不在香港而無法履行他的職責的情况下,須遵守之限制條款?
- 8. Describe the maintenance of foam (stored-pressure type) fire extinguisher.

試述泡沫滅火筒 (貯壓式) 的保養方法。

Past paper (June 2004) 過往試題 (2004 年 6 月)

- 9. (a) State the types of fire that can be tackled with Clean Agent Fire Extinguishers;
 - (甲) 淨劑滅火筒可以處理甚麼類型的火警?
 - (b) Describe the maintenance of clean agent (portable type) fire extinguisher.
 - (乙) 試述淨劑(手提式)滅火筒的保養方法?
- 10. Describe the maintenance of water (gas-cartridge type) fire extinguisher;

試述水劑 (氣管式) 滅火筒的保養方法。

END OF TEST 全卷完

Past paper (June 2004) 過往試題 (2004 年 6 月)